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Høringssvar vedr. budget

På vegne af MED i Sygeplejen afgives hermed følgende høringssvar til de aktuelle 
budgetforhandlinger

Vi er bekymrede for, om vi kan løfte opgaverne indenfor Det Nære Sundhedsvæsen og leve op til krav om 
stigende kompleksitet i sygeplejeopgaverne med de besparelser, som foreslås. 

Såfremt besparelserne udmøntes, vil det få konsekvenser for serviceniveauet i sygeplejeindsatserne. Vi 
håber derfor, at vi kan komme i betragtning, når det skal vurderes hvilke områder indenfor Ældre og 
Sundhed, der tilgodeses med de 4 mill. kr. 

 Vi har følgende specifikke høringssvar:

 M.h.t. sygeplejeklinikkerne vil besparelsen på 400.000 kr. først kunne effektueres efter forbedring 
af APV i Ølgod klinikken, der er for lille, samt etablering af en klinik nr. 2 i Varde

 M.h.t. effektivisering i Sygeplejen er det ikke oplagt at finde dette. Sygeplejens budget har ikke haft 
et realistisk niveau i forhold til opgavemængden, og har i årene forud måttet tilføres midler for at 
balancere ved årets udløb.
I bilaget til råderumskataloget er det fremført, at besparelse kan ske i Akutfunktionen med at flytte 
IV-opgaver til ruterne. Konsekvensen heraf vil være, at patientsikkerheden forringes.  Hvis IV-
indgiften skal fordeles på mange sygeplejersker i stedet for få, vil der mangle rutine i 
opgaveudførelsen og dermed være større risiko for fejl. Besparelse i Akutfunktionen i mandskab er 
ikke mulig, idet enheden ikke kan opretholdes med færre timer end nu

 M.h.t. mindre forbrug af vikarbureauer, så er potentialet allerede hentet i Sygeplejen for 2015, og 
bliver brugt til at kunne overholde budgettet for 2015 (mod overforbrug i 2014).  Vi bruger nu 
primært interne vikarer. 
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